
Protokół Nr 33.2013
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się w 

dniu 28 października 2013 roku w godzinach 1330– 1520

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; na  6 członków 
Komisji   w  posiedzeniu  uczestniczyło  6.   W związku z  tym obrady Komisji  i  podejmowane 
decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Edukacji  – Stanisław Zalewski,
• Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej - Irena Podlecka
• Pełnomocnik  Prezydenta  ds.  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  –  Maciej 

Juchniewicz,                                                                                      
• radca prawny Urzędu Miasta –Ewa Orłowska.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Projekt Stanowiska Rady Miasta Ełku w sprawie utworzenia na terenie miasta Ełku całorocznej 

bazy śmigłowca Lotniczego Pogotowia Ratunkowego.
4. Dyskusja i propozycje wniosków Komisji do projektu budżetu Miasta na 2014 rok.
5. Opinia  do projektów uchwał:
1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2013,
3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2014r.,
4) w sprawie ustalenia opłat za świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych przez Gminę 

Miasto Ełk,
5) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2014r.,
6) w sprawie określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 

publicznego w ramach inicjatywy lokalnej,
7) w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania Rady 

Pożytku Publicznego w Ełku,
8) w sprawie przyjęcia Ełckiej Karty Współpracy samorządu miasta Ełku z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 
latach 2013-2018,

9) w sprawie przyjęcia Ełckiego Programu Współpracy samorządu miasta Ełku z organizacjami 
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 
2014,

10)w sprawie określenia trybu i zasad przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami 
Miasta Ełku,

11)w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z Radą Pożytku Publicznego w Ełku lub 
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 
kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów prawa 
miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji.

6. Sprawy różne i wolne wnioski.



Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zapoznał zebranych z propozycją porządku obrad.

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag i jednomyślnie, poprzez aklamację przyjęli  proponowany 
porządek obrad jw. 

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zwrócił  się  o  zgłaszanie  uwag  do  protokółu 

z poprzedniego posiedzenia Komisji.
Członkowie Komisji nie zgłosili  uwag i  poprzez aklamację;  jednomyślnie  przyjęli  protokół 

Nr 32.2013 z dnia 23 września 2013 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3- ego
    Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  powiedział,  że   projekt postanowienia  w sprawie 
wystąpienia  z  wnioskiem  o  utworzenie  na  terenie  miasta  Ełku  całorocznej  bazy  śmigłowca 
Lotniczego Pogotowia Ratunkowego jest kolejnym naszym wystąpieniem. Został on skonsultowany 
i  poprawiony  przez  spółkę  „Pro-Medica”  i  108  Szpital  Wojskowy.  W  ramach  autopoprawek 
wprowadzono  też,  na  wniosek  radnych,  uściślenie  zapisów:  m.in.  zapis  w  §  1  -  komu  to 
postanowienie wraz ze stanowiskiem zostanie przekazane, w ramach autopoprawki doprecyzowano: 
„...Ministrowi Obrony Narodowej, Ministrowi Spraw Wewnętrznych”.... 

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił uwagę, że należy również wykreślić końcówkę 
zdania w projekcie załączonego Stanowiska. -  „... w tym zaspy do 6 godz.”. 
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  postanowienia, 
w głosowaniu wzięło udział 6 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  6  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt  postanowienia  w sprawie wystąpienia z wnioskiem o utworzenie na terenie 
miasta Ełku całorocznej bazy śmigłowca Lotniczego Pogotowia Ratunkowego wraz z poprawkami.

Do punktu  4-ego 
Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel powiedział na wstępie, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Miasta Ełku na lata 2011-2027 została zmieniona i na rok 2014 zakładane wydatki bieżące zostały 
skorygowane do 98% wydatków roku bieżącego. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  z  zamierzeń  na  rok  2014  w  zakresie  pomocy 
społecznej,  przyglądamy  się  budynkowi  przy  ul.  Łukasiewicza  pod  kątem  adaptacji  na  lokale 
socjalne.  W  połowie  przyszłego  roku  będziemy  przygotowany  do  uchwalenia  zmieniony  plan 
miejscowy zagospodarowania  tego obszaru  przy ul.  Łukasiewicza.  Ten plan  jest  dla  nas  ważny 
również z tego powodu, że jest w nim projekt przebiegu ul. Łukasiewicza ze ścieżką rowerową. Jeśli 
chodzi o budynek, który ewentualnie mógłby być adaptowany pod lokale socjalne, to koszt tego 
przedsięwzięcia wyniósłby 350-400 tys. zł.  Przy tej okazji można byłoby pomyśleć o remontach 
zabytkowych kamienic i przeniesieniu obecnych mieszkańców z takich lokali socjalnych do budynku 
socjalnego. Musi jednak pojawić się nowa substancja mieszkaniowa.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Bogusław Wisowaty zaproponował  wpisanie do projektu budżetu miasta kwoty na zakup 
kilku kontenerów mieszkalnych na potrzeby lokali socjalnych. 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących” zaopiniowali zgłoszony wniosek pozytywnie.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  zgłosił  wniosek,  aby  planowane wydatki  na pomoc 
społeczną pozostawić przynajmniej na poziomie tegorocznym.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym” zaopiniowali zgłoszony wniosek pozytywnie.

Przewodniczący Komisji  Idzi Podwojski  – ile pieniędzy wydano w tym roku na szczepienia 
profilaktyczne?



Naczelnik Wydziału Polityki Społecznej Irena Podlecka powiedziała, że 40 tys. zł wydano na 
szczepienia  przeciwko pneumokokom,  10  tys.  z  „Pro-Medica”  na szczepienia  przeciwko grypie. 
Mamy  jeszcze  w  zapasie  9  tys.  zł  na  kontynuację  szczepień  przeciwko  grypie,  jeśli  zostanie 
zgłoszona taka potrzeba.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zgłosił wniosek, aby w budżecie miasta na rok 2014 
kwotę 60 tys. zł przeznaczyć na szczepienia profilaktyczne (przeciwko pneumokokom i grypie).
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 6 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali zgłoszony 
wniosek pozytywnie.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  –  należałoby  pomyśleć  jeszcze  o  zadaniach 
inwestycyjnych,  jakie  będzie  realizowała  „Pro-Medica”  i  przeznaczyć  na  ten  cel  1  mln  zł  w 
przyszłorocznym budżecie miasta.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Jerzy  Czepułkowski  powiedział,  ze  każdego  roku  są 
uwalniane środki z poręczenia kredytu dla spółki „Pro-Medica”, które to są przekazywane tej spółce.

Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel dodał, że to poręczenie z budżetu miasta tak czy inaczej jest i w 
trakcie roku, jak tylko będą wnioski z „Pro-Medica” może być przekazane.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jest tak, jak mówił pan Skarbnik, te pieniądze są na 
poręczeniu.  „Pro-Medica”  złożyła  duży  projekt  do  funduszy  norweskich,  gdzie  jest  80% 
dofinansowania. Proponuje poczekać, aż się spółka „Pro-Medica”określi, co do potrzeb finansowych.

Radny Mirosław Sawczyński powiedział, że może należałoby porozmawiać z Prezesem „Pro-
Medica”.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – każda z naszych jednostek zgłasza swoje potrzeby 
finansowe Prezydentowi Miasta, poczekajmy więc.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zgłosił wniosek,  aby przewidywania w 
budżecie miasta 2014 roku kwota poręczenia kredytu dla spółki  „Pro-Medica” mogłaby, w miarę jej 
uwalnia się,  być   przekazywana na potrzeby działań inwestycyjnych spółki „Pro-Medica” (jeśli takie 
będą zgłaszane). 
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali zgłoszony 
wniosek pozytywnie.

Z-ca Przewodniczącego Komisji Irena Markowska – czy w budżecie miasta są środki finansowe 
na przypadki tzw. losowe, np. Gdy jakaś rodzina ucierpi w wyniku pożaru?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – jest taka rezerwa Prezydenta Miasta i są pieniądze na 
tzw. klęski losowe, ok. 300 tys. zł, reguluje to ustawa.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  poruszył  sprawę  budynku  kolejowego  przy  ul. 
Sportowej   na ewentualne potrzeby noclegowni „MONAR-MARKOT”. Prowadzenie noclegowni 
jest zadaniem miasta.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  rozmawialiśmy z  PKP,  trzeba  pomyśleć  gdzie  tą 
noclegownię przenieść,. Jest to jednak duży wydatek, by ten budynek odkupić od PKP i zaadaptować 
– 700-800 tys. zł. Będziemy szukać takiej substancji, która temu celowi mogłaby służyć.

 Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski – Panu Kemicerowi potrzebny jest „bus” osobowy, by 
dowozić swoich podopiecznych do pracy, możne by o tym pomyśleć.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – formalnie jest  to droga grantów i przewidujemy w 
przyszłym roku dofinansowanie po 50 tys. zł dla każdej z noclegowni. Pozostawienie działki pomoc 
społeczna  na  tegorocznym poziomie  to  i  tak  bardzo  dużo,  przy korekcie  budżetu  o  2% w dół. 
Chcemy  zaprosić  szefów  obu  noclegowni  i  poukładać  tak  współpracę,  by  była  ona  bardziej 
praktyczna.

Radni zgłosili następujące wnioski do projektu budżetu miasta na 2014 rok, które zostaną przekazane 
Prezydentowi Miasta :  
- wniosek radnego Bogusława Wisowatego o wpisanie do projektu budżetu miasta kwoty na zakup 



kilku kontenerów mieszkalnych na potrzeby lokali socjalnych,
- wnioski radnego Idziego Podwojskiego:

- planowane wydatki na pomoc społeczną pozostawić przynajmniej na poziomie tegorocznym,
- 60 tys. zł przeznaczyć na szczepienia profilaktyczne (przeciwko pneumokokom i grypie),

-  wniosek radnego Jerzego Czepułkowskiego,  aby przewidywania w budżecie  miasta  2014 roku 
kwota  poręczenia  kredytu  dla  spółki   „Pro-Medica”  mogłaby,  w  miarę  jej  uwalnia  się,   być 
przekazywana na potrzeby działań inwestycyjnych spółki „Pro-Medica” (jeśli takie będą zgłaszane). 
       
Do punktu  5-ego 

Komisja  przystąpiła  do  zaopiniowania  projektów  uchwał  związanych  tematycznie  z  pracą 
Komisji na najbliższą sesję Rady Miasta.  
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2013-202, który zawiera zmianę:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
A. Zmiany w roku 2013 wynikające z projektu zmiany uchwały budżetowej
 a) zmniejsza się dochody bieżące budżetu o kwotę 359 521 zł, w tym: 
− zmniejsza się środki na realizację projektów (nieinwestycyjnych) z udziałem środków 

pochodzących z UE - 858 083 zł oraz pozostałych środków zewnętrznych na realizacje tych 
projektów o kwotę 8 826 zł,

− zwiększa się dochody z tytułu dotacji z budżetu państwa na zadania własne o kwotę 452 088 zł 
oraz dotacji na realizacje porozumienia z administracja rządową o kwotę 5 300 zł,

− zwiększa się dochody z tytułu wydawanych zezwoleń na sprzedaż alkoholu o kwotę 50 000 zł,
b) zmniejsza się wydatki budżetu o kwotę 448 124 zł, w tym:
− wydatki bieżące zmniejsza się o kwotę 558 124 zł:
− zmniejsza się wydatki na realizację projektów (nieinwestycyjnych) z udziałem środków  z UE 

o kwotę 955 512 zł,
− zmniejszenie wydatków bieżnych – MOSiR (w tym na remonty 20 765 zł) o kwotę 22 000 zł, 
− mniejsza się rezerwę ogólna o kwotę 10 000 zł,
− zmniejsza się wydatki bieżące Straży Miejskiej o kwotę 5 000 zł,
− zwiększają się wydatki na zadania  oświatowe o kwotę 434 388 zł (dział 801, dział 853, dział 

854 wyłączeniem projektów z udziałem środków z UE),
− wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 110 000 zł:
− na zakupy inwestycyjne w MOSiR – 22 000 zł,
− na projekt przebudowy Miejskiego Przedszkola Perełka – 23 000 zł,
− na tworzenie infrastruktury do prac animacji z dziećmi i młodzieżą w środowisku otwartym 

„Mały sport na wielkich osiedlach” (przeciwdziałanie alkoholizmowi  – 50 000 zł,
− na dotacje dla powiatu na zadania związane z bezpieczeństwem publicznych i ochrona 

przeciwpożarową – 15 000 zł,
Zmiany powodują zmniejszenie deficytu budżetu o kwotę 88 603 zł i zmniejszenie wolnych 
środków na finansowanie deficytu.
B. w latach pozostałych: 
Zmiany w 2014 i 2015 roku związane są z realizacja projektów nieinwestycyjnych realizowanych z 
działem środków pochodzących z UE.
W związku z tym zwiększają się dochody na ich realizację w 2014 roku o kwotę 458 226 zł, 
natomiast wydatki o kwotę 504 845 zł. 
W 2015 roku dochody na realizację w/w projektów zwiększają się o kwotę 12 710 zł, natomiast 
wydatki o kwotę 13 386 zł.
2. w załączniku nr 2 do uchwały (przedsięwzięcia): 
- wprowadza się nowe przedsięwzięcia realizowana w latach 2013-2014 (inwestycje wieloletnie): 
„Zaprojektowanie  i  wybudowanie  nowego  kolektora  deszczowego  odwadniającego  część  ulicy 
Kochanowskiego w kierunku ulicy Matejki” – zwiększenie wydatku w 2014 r. o kwotę 88 000 zł 



i  „Zaprojektowanie  i  wybudowanie  nowego  kolektora  deszczowego  odwadniającego  północne 
tereny osiedla Kajki II’ – zwiększenie wydatków w 2014 o kwotę 25 000 zł,
-  zmniejsza  się  wydatki  inwestycyjne  w  2014  na  realizację  przedsięwzięcia  „I  etap  budowy 
Cmentarza Komunalnego Nr 3 w Bartoszach k/Ełku o kwotę 113 000 zł,
- zwiększenie wydatków w 2013 r. na przedsięwzięcie inwestycyjne” Zagospodarowanie terenów 
komunalnych o kwotę 25 000 zł, 
- zmiany w przedsięwzięciach nieinwestycyjnych z udziałem środków z UE, tj:
   „ Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko – rosyjskiej współpracy”,
   „ Odlotowa Polska Wschodnia”,
   „ Przez praktykę do zawodu” – Efektywny system kształcenia i doskonalenia nauczycieli”,
   „ Przygotowanie dokumentów strategicznych dla ełckiego obszaru funkcjonalnego 
      województwa warmińsko – mazurskiego”, które ulegają zmianie na skutek zmian 
     w budżecie na 2013 oraz w latach 2014-2015.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na 
lata 2013-2027.

2)  Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta 
Ełku na  rok 2013 w części dotyczącej prac Komisji: 
pkt. VII) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział Spraw 
Społecznych: 

Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2013r. o kwotę 50.000 zł pochodzącą z opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, które przeznaczone będą na realizację Miejskiego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok.
W związku  z  art.  182 ustawy o  wychowaniu  w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi 
dochody z opłat  za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych mogą być wykorzystywane 
jedynie na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 
i gminnych programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą być przeznaczone na inne cele.
W nawiązaniu do powyższego proszę o zwiększenie wydatków w Dziale 851 Rozdziale 85154 
Przeciwdziałanie Alkoholizmowi z przeznaczeniem na realizację Miejskiego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013r:
§  6050  –  50.000  zł  –  zadanie  związane  z  tworzeniem  infrastruktury  do  prac  animacyjnych 
z dziećmi i młodzieżą w środowisku otwartym - „Mały sport na wielkich osiedlach”.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt  uchwały w sprawie  zmian w budżecie  miasta  Ełku na   rok 2013 w części 
dotyczącej prac Komisji.

3)  Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2014r – Wieloletnia Prognoza Finansowa Miasta Ełku na lata 
2011-2027  zakładała  4% wzrost  stawek  w  roku  2014.  Projekt  przedłożonego  projektu  uchwały 
zakłada wzrost wysokości podatku o ok. 2,4% w stosunku do stawek obowiązujących w roku 2013. 
Podstawą do przyjęcia  takiego wzrostu są dane makroekonomiczne budżetu państwa w zakresie 
inflacji, przewidzianej na przyszły rok na poziomie 2,4%.  Zaproponowane stawki mieszczą się w 
ramach określonych przez Ministra Finansów w obwieszczeniu z dnia 31 lipca 2013 roku. Realizacja 
zadań  gminy  –  wydatków  bieżących  i  inwestycyjnych  –  wymaga  stałego  zasilania  budżetu 
dochodami.  Podatek od nieruchomości  jest  jednym z podstawowych i  zagwarantowanych źródeł 
dochodów gmin. Szacunkowe zwiększenie dochodów z tytułu planowanego wzrostu stawek wyniesie 
ok. 560.000 zł.



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski powiedział, że podatek o procent inflacji 
musi być podnoszony, jest to dochód miasta na pokrycie wydatków bieżące i zakładów na inwestycje. 
Natomiast miałaby wniosek - zamiast budować parking przy ul.  Kilińskiego, ten teren sprzedać. 
Zgłosi za chwilę taki wniosek w punkcie sprawy różne i wolne wnioski.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosach 
„wstrzymujących”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawek podatku od nieruchomości na 2014r.

4) Z-ca  Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie  ustalenia opłat za 
świadczenia  publicznych  przedszkoli  prowadzonych  przez  Gminę  Miasto  Ełk  -  w  związku  z 
wejściem w życie ustawy z dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz 
niektórych innych ustaw (Dz. U. poz. 827), w świetle art. 14 (po nowelizacji,  w tym po dodaniu ust. 
5a-5i) Rada gminy:
-  określa  wysokość  opłat  za  korzystanie  z  wychowania  przedszkolnego w prowadzonym przez 
gminę  publicznym przedszkolu w czasie przekraczającym wymiar zajęć, o którym mowa           w 
art.  6 ust.  1 pkt 2 ustawy o systemie oświaty,  tj.  zapewnia bezpłatne nauczanie,  wychowanie i 
opiekę w czasie ustalonym przez organ prowadzący, nie krótszym niż 5 godzin dziennie;
- może określić warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat.  Wysokość opłaty  nie 
może być wyższa niż 1 zł za godzinę zajęć (art.14 ust. 5a ustawy o systemie oświaty). Maksymalna 
wysokość opłaty, o której mowa w ust. 5a ustawy o systemie oświaty podlega waloryzacji.

W związku z nowelizacją przepisów oświatowych regulujących wysokość opłaty za godzinę 
zajęć  w  przedszkolu  wykraczającą  poza  wymiar  zajęć  w  ramach   podstawy  programowej 
wychowania przedszkolnego – na dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego 
gmina otrzymuje dotację celową z budżetu państwa, która może być wykorzystana wyłącznie na 
dofinansowanie wydatków bieżących związanych 
z realizacją tych zadań.

Kwestie  związane  z  dofinansowaniem  zadań  (dotacja  z  budżetu  państwa)  w  zakresie 
wychowania  przedszkolnego  reguluje  Rozporządzenie  Ministra  Edukacji  Narodowej  z  dnia  13 
sierpnia  2013  r.  w  sprawie  udzielania  gminom  dotacji  celowej  z  budżetu  państwa  na 
dofinansowanie zadań w zakresie wychowania przedszkolnego. Rozliczenie wykorzystania dotacji 
z budżetu państwa dotyczy wydatków bieżących poniesionych w rozdziałach: 80104 – Przedszkola, 
80105 – Przedszkola specjalne oraz 80106 – Inne formy wychowania przedszkolnego. Rozliczenie 
wykorzystania  dotacji  z  budżetu państwa dotyczy wydatków bieżących,  na  których poniesienie 
gmina  nie  otrzymała  dofinansowania  ze  środków  europejskich,  w  rozumieniu  przepisów  o 
finansach publicznych.
Kwota roczna dotacji w przeliczeniu na jedno dziecko wynosi: w roku 2013 – 414 zł (na okres od 
września do grudnia 2013 r.), w roku 2014 – 1242 zł – na dziecko korzystające z wychowania 
przedszkolnego na obszarze danej gminy.

Na  chwilę  obecną  do  przedszkoli  prowadzonych  przez  Miasto  Ełk  uczęszcza  ok.  1250 
dzieci w wieku od 3 do 6 lat.  Przedszkolu miejskie – w ciągu dnia – funkcjonują od godz. 600  - 1700 

.Do końca sierpnia 2013 r. przedszkola miejskie pobierały opłatę w wysokości 11 zł (za pierwsze 
dziecko) za dzień zajęć w przedszkolu, z wyłączeniem 5 godzin przeznaczonych na realizację zajęć 
podstawy  programowej  wychowania  przedszkolnego.  W  związku  z  „nowymi  opłatami  za 
przedszkola” przyjmuje się,  iż  dotacja z  budżetu państwa  na dofinansowanie zadań z  zakresu 
edukacji  przedszkolnej  nie  zrekompensuje utraty dochodów gmin z  tytułu zmniejszonych opłat 
wnoszonych przez rodziców. We wrześniu br. -w odniesieniu do wszystkich miejskich przedszkoli- 
dzieci  korzystały  z  3  godzin  zajęć  dziennie  /średnio/  ponad  czas  podstawy  programowej 
wychowania przedszkolnego.

Nadmienia się, iż w świetle art. 12 ustawy z dnia 13 czerwca 2013 r. o zmianie ustawy o 



systemie  oświaty oraz  niektórych  innych ustaw:  „art.  12  ust.  1  Uchwały rad  gmin podjęte  na 
podstawie art.  14 ust.  5 ustawy zmienianej w art.  1, w brzmieniu obowiązującym przed dniem 
wejścia w życie niniejszej ustawy,  zachowują moc do dnia wejścia w życie uchwał podjętych na 
podstawie art. 14 ust. 5 ustawy zmienianej w art. 1, w brzmieniu nadanym niniejszą ustawą, nie 
dłużej jednak niż do dnia 31 sierpnia 2014 r., z tym że w przypadku gdy ustalona w nich wysokość 
opłat za nauczanie, wychowanie i opiekę, prowadzone w czasie przekraczającym czas bezpłatnego 
nauczania, wychowania i opieki ustalony zgodnie z art. 6 ust. 1 pkt 2 i ust. 2 ustawy zmienianej w 
art. 1, przekracza 1 zł za godzinę zajęć, opłata ta od dnia 1 września 2013 r. wynosi 1 zł.

Od 1 września 2013 r. do chwili obecnej opłaty rodziców dzieci  za niektóre świadczenia przedszkoli 
publicznych  pobierane  są  na  podstawie  przytoczonego  wyżej  przepisu  przejściowego.  Opłata  za 
wyżywienie wnoszona przez rodziców jest opłatą odrębną (dzienna stawka wynosi od 4,5 – 5zł).
Miasto ze swojego budżetu dokłada do tego zadania  350-500 tys. zł rocznie.
Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały, 
w głosowaniu wzięło udział 4 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały w sprawie   ustalenia  opłat  za  świadczenia  publicznych przedszkoli 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.

5)  Skarbnik  Miasta  Jarosław  Wróbel  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości 
stawek podatku od środków transportowych na 2014r. - szacunkowe zwiększenie dochodów z tytułu 
planowanego  wzrostu  stawek  wyniesie  ok.  26.000  zł.  Projekt  przedłożonego  projektu  uchwały 
zakłada wzrost wysokości podatku o ok. 2,4% w stosunku do stawek obowiązujących w roku 2013.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowania omówionego projektu uchwały, w głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
Członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków 
transportowych na 2014r.

6) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział na wstępie, że projekty uchwał przedkładane 
są w ramach tzw. „Pakiety obywatelskiego” - pakietu sześciu uchwał zwiększających partycypację 
i  aktywność  obywatelską  mieszkańców,  jak  również  wzmacniających  współpracę  samorządu 
z  mieszkańcami  w celu  rozwiązywania  problemów i  zaspokajania  potrzeb  lokalnych.  Uchwały 
„pakietu  obywatelskiego”  zostały  opracowane  w  procesie  uspołecznionym w oparciu  o  efekty 
realizacji przez samorząd miasta projektu „Decydujmy razem”.

Pełnomocnik Prezydenta ds. współpracy z organizacjami pozarządowymi – Maciej Juchniewicz 
przystąpił do omówienia pakietu projektów uchwał. Poszczególne projekty były konsultowane ze 
stowarzyszeniami i organizacjami z terenu miasta – raport z konsultacji w załączeniu do protokołu. 
Konsultacje odbyły się w dniach 21 sierpnia – 4 października 2013 r.  Część zgłoszonych uwag 
przez poszczególne organizacje została uwzględniona. Zostały też uwzględnione autopoprawki    i 
uwagi zgłoszone przez radnych.

Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zaproponował  kolejne  przegłosowanie  projektów 
uchwał.
Członkowie Komisji przystąpili do zaopiniowani omówionych projektów uchwał, w głosowaniu 
wzięło udział 5 radnych.
W głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowano pozytywnie projekt uchwały 
w sprawie  w sprawie  określenia  trybu i  szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej.

7)  W  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowano  pozytywnie  projekt 
uchwały w sprawie  w sprawie określenia trybu powoływania członków oraz organizacji i  trybu 
działania Rady Pożytku Publicznego w Ełku.



8)  W  głosowaniu  jawnym;  4  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowano  pozytywnie  projekt 
uchwały  w  sprawie  w  sprawie  przyjęcia  Ełckiej  Karty  Współpracy  samorządu  miasta  Ełku  z 
organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego  w latach 2013-2018.

9)  W  głosowaniu  jawnym;  5  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowano  pozytywnie  projekt 
uchwały w sprawie w sprawie przyjęcia Ełckiego Programu Współpracy samorządu miasta Ełku z 
organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku 
publicznego w roku 2014.

10)  W  głosowaniu  jawnym; 5 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowano pozytywnie projekt 
uchwały w sprawie w sprawie określenia trybu i zasad przeprowadzania konsultacji społecznych  z 
mieszkańcami Miasta Ełku.

11)  W  głosowaniu  jawnym; 5 głosami „za” -  jednomyślnie  zaopiniowano pozytywnie  projekt 
uchwały w sprawie w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z Radą Pożytku Publicznego 
w Ełku lub organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z 
dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, projektów aktów 
prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji.

Do punktu  6- go 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski zgłosił wniosek, aby zamiast budować 

parking przy ul. Kilińskiego ten teren wprowadzić do planu sprzedaży mienia komunalnego na rok 
przyszły  i wystawić w drodze przetargu na sprzedaż.
Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 4 głosami „za” - jednomyślnie zaopiniowali zgłoszony 
wniosek pozytywnie.

Radny  Mirosław  Sawczyński  dał  do  rozważenia  propozycję  działań  oszczędnościowych  w 
zakresie  energii  elektrycznej  i  zaproponował  zmiany godzin  oświetlenia  zabytkowych  obiektów 
miejskich – w godzinach np. od 22-ej do 6-ej rano oświetlenie można by wyłączyć. 

Radny  Mirosław  Sawczyński  wrócił  jeszcze  do  tematu  konieczności  znalezienia  nowego 
pomieszczenia  pod  noclegownię  dla  bezdomnych  dla  Stowarzyszenia  „MONAR-MARKOT”. 
Można by pomyśleć o obiekcie przy ul. Sportowej, który jest własnością PKP. Może należałoby 
podjąć negocjację w tej sprawie.

Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się z pytaniem, kiedy zostanie oznakowane 
rondo Sapera?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  do  końca  tego  roku  chcielibyśmy  rozstrzygnąć 
konkurs dla projektantów, by wszystkie ronda miały jednakową wizualizację. W tym roku byłby 
projekt natomiast realizacja w roku przyszłym.

Przewodniczący Komisji  Idzi  Podwojski  poinformował,  że  wpłynęły odpowiedzi  w sprawie 
firmy Energoutil zlokalizowanej w Nowej Wsi Ełckiej – pisma w załączeniu do protokołu.

  

Protokółowała:
                           

Małgorzata Stachowiak
Przewodniczący Komisji         

 
Idzi Podwojski 




